
 

Aan: 
de voorzitter en leden van 
Provinciale Staten van Drenthe 
 
 
 
 
 
 
Assen, 12 december 2023 
Ons kenmerk 50/5.9/2023001723 
Behandeld door domein Landelijk Gebied   
Onderwerp: Afschrift brief aan het ministerie van LNV met onze reactie op het 
tussentijds advies concept DPLG en concept maatregelpakketten   
Status: Ter informatie  
 
 
Geachte voorzitter/leden,  
 
Hierbij informeren wij u over de brief die wij aan het ministerie van LNV hebben 
verstuurd met onze reactie op het tussentijds advies van het ministerie op het 
concept DPLG 0.5 en de concept maatregelpakketten. De brief vindt u in de bij-
lage.  
 
Hoogachtend, 
 
Gedeputeerde Staten van Drenthe, 
 
 
 
 
    , voorzitter    , secretaris 
 
 
 
 
Bijlage brief aan Ministerie van LNV 
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Assen, 12 december 2O23

Ons kenmerk 50/5.9/20230017 23

Behandeld door domein Landelijk Gebied (0592) 36 55 55

Onderwerp: Reactie op tussentijds beeld met bevindingen van het Ministerie van LNV op ont-
werp Drents Programma Landelijk Gebied (DPLG) en ontwerp maatregelpakketten

Geachte heer Osinga,

Op24 oktober 2023 hebben wij een brief van u ontvangen, aangevuld met de bij-
lagen per brief op 14 november 2O23, betreffende het tussentijds beeld met uw
bevindingen over ons concept gebiedsprogramma Drents Programma Landelijk
gebied (DPLG) en de concept maatregelpakketten.

Allereerst waarderen wij het dat er door de betrokken departementen veel inzet
wordt gepleegd om de plannen te beoordelen om samen te zorgen dat een vol-
gende versie een betere versie wordt. U spreekt uw waardering uit over de wijze
waarop wij samen met onze partners hebben gewerkt aan deze stukken. Wij
hebben met deze conceptplannen een goede basis gelegd voor de volgende fase
waarin wij de maatregelpakketten in het eerste kwartaal van2024 in zullen
dienen en verder werken aan een volgende versie van het DPLG. U geeft daarbij
september 2024 als voorlopige opleverdatum aan.

Met deze positieve constatering zien wij tegelijkertijd dat wij in een erg onzekere
fase terecht zijn gekomen. Er is nog steeds geen (gevuld) Transitiefonds, geen
landbouwakkoord, geen zicht op legalisering van de PAS-melders en nog geen
nieuw kabinet dat volgende stappen gaat zetten en de koers in dit complexe
dossier bepaalt. Ook de reactie op ons gebiedsprogramma is nog niet volledig,
omdat de Ecologische Autoriteit nog een reflectie gaat geven. Dit maakt dat wij
de komende tijd genoodzaakt zijn te moeten werken op basis van te veel en te
lang durende onduidelijkheid en onzekerheden.
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Wij zien hierbij twee grote risico's in het proces:

- door het uitblijven van duidelijkheid op belangrijke randvoorwaardelijke
bouwstenen (opgaven, perspectief, budget) is de kans groot dat wij onze
partners (met name landbouw, natuur, water, mede overheden) in het proces

gaan kwijtraken. ledereen snakt naar duidelijkheid en perspectief en dit blijft
met de huidige manier van werken nog lang uit;

- het gevolg hiervan is dat wij steeds weer moeten kiezen voor korte termijn
oplossi ngen: versnell ingspakketten 2023, maatregel pakketten 2024, en de

kans is groot dat wij in 2025 ook weer met pakketten voor en een jaarbudget

moeten gaan werken. Wij worden zo gedwongen ons te richten op korte
termijn oplossingen en plannen in het hier en nu, terwijl de opgaven juist de

lange termijn vraagstukken betreffen. Als wij willen starten met een serieus
gebiedsproces met alle opgaven hebben wij lange termijn duidelijkheid op
opgaven, perspectief en budget nodig. Een gebiedsproces dat opstart en

meerjarig financiering en commitment vraagt kan niet opgestart worden met
deze manier van werken. En dat is juist wat u van ons vraagt te doen!

Beide risico's hebben als gevolg dat enerzijds het NPLG en het DPLG nog lange
tijd een beleidsstuk zal blijven dat niet de richting kan geven die wij zo hard
nodig hebben en anderzijds dat wij in de uitvoering vooral de opgaven in het
hier en nu kunnen aanpakken via een aanpak als de maatregelpakketten.

Voor deze maatregelpakketten geldt bovendien dat het beoogde budget nog
niet zeker is, maar wij wel als provincies met onze partners hier hard aan werken
om deze voor 1 maart 2024in te kunnen dienen. Het kan dan niet zo zijn dat er
na de geleverde inspanningen van provincies geen budget beschikbaar komt.
Dan verliezen wij elk draagvlak in de regio. Bovendien is aangegeven dat medio
januari (pas) de spelregels van de bijbehorende SPUK beschikbaar komen. Omdat
tegen die tijd de pakketten al voor 95% gereed zullen zijn vragen wij u hier bij
voorbaat ruimtekaders op te nemen in deze SPUK, zodat wij als provincies niet
voor verrassingen komen te staan. En in brede zin vragen wij aandacht te hebben
voor deze kwetsbaarheden in het proces van de maatregelpakketten. Ook vinden
we het van belang dat maatregelen zoals ANlb en onze KPI aanpak wel uit deze

SPUK gefinancierd kunnen worden, zodat we met de landbouw samen stappen
naar verduurzaming kunnen zetten. Wij willen daarbij benadrukken dat het van

groot belang is zo veel en snel mogelijk maatregelen juridisch te kunnen borgen.
Met voldoende borging draagt dit bij aan het beter richting geven aan onze
gebiedsprocessen, draagt het bij aan de PAS-melders oplossen en draagt het bij
aan de vergunningverlening op termijn weer op gang te krijgen.

U vraagt namens de minister om commitment op de geregionaliseerde NPLG-

doelen voor natuur, stikstof, water en klimaat. Deze vraag vinden wij, gezien

de fase waar dit dossier zich in bevindt, erg prematuur. Het koppelen van

commitment op het hele DPLG als randvoorwaarde voor het budget van de maat-
regelpakketten 2024 kunnen wij niet volgen. Wij zullen maatregelpakketten in-
dienen op inhoud, natuurlijk vanuit de doelen die wij in ons concept-DPlG
hebben opgenomen. Daarop dienen zij beoordeeld te worden. Zoals wij met
onze concept versie DPLG reeds hebben laten zien staan wij voor ons deel van de

opgaven, onder de voorwaarde dat het Rijk zorgt voor het Rijksdeel van het
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beleid, voldoende budget, generiek beleid en randvoorwaarden om onze op-
gaven uit te kunnen voeren en wanneer de geregionaliseerde doelen ook
uitvoerbaar zijn. Een goed perspectief voor de landbouwsector is hiervoor nood-
zakelijk.

Wij zijn graag bereid dit in een gesprek nadertoe te lichten. I

Hoogachtend,

Gedeputeerde Staten van Drenthe,

, voorzitter , secretaris

Afschrift aan Provinciale Staten van Drenthe


